



Union Internationale des Avocats
International Association of Lawyers
Unión Internacional de Abogados



THE ONLY GLOBAL ASSOCIATION OF YOUNG LAWYERS



28-29 September 2007
28-29 septembre 2007

BUCHAREST

Romania

SEMINAR

**Business Law
in an Economy in Transition:
from Sub-contracting to Branding**

SÉMINAIRE

**Droit des Affaires
dans une économie en transition:
de la sous-traitance vers la
reconnaissance**



With the support of/ Avec le soutien de:





Introduction

Fortes d'une longue tradition d'amitié et de coopération, l'UIA et l'AIJA réunissent à nouveau leurs compétences pour un séminaire international de grande qualité.

La Roumanie et la Bulgarie viennent de rejoindre l'UE et 10 autres Etats sont devenus membres depuis un peu plus de 3 ans. Nous aurons l'occasion d'examiner et de débattre des défis et des enjeux de ces économies qui évoluent d'un statut de fournisseurs à meilleur prix vers celui d'acteurs complets sur les marchés européens et internationaux. Nous verrons combien le rôle des avocats et des juristes est essentiel dans un tel processus de transition et comment prodiguer les meilleurs conseils dans un contexte de fort développement. Une attention particulière sera portée à l'application des textes européens, notamment l'article 81 et les règlements d'exemption par catégories, les directives sur les relations entre sociétés-mères et filiales et sur la responsabilité du fait des produits ainsi que le « Règlement Bruxelles I ».

Tous les orateurs sont reconnus comme des experts de très haut niveau dans leurs domaines respectifs, l'approche sera essentiellement pratique et interactive dans une atmosphère qui favorisera questions et débats. Un CD-ROM incluant les présentations et la documentation sera fourni aux participants.

Enfin, un programme social original et attractif aura pour but d'encourager les rencontres et les échanges entre participants sur un mode moins formel.

Fostering their tradition of friendship and co-operation, the UIA and the AIJA have again joined forces to organize a high quality international seminar.

With Romania and Bulgaria having joined the EU only a few months ago and other ten States having now been members for just over 3 years, the seminar will offer an opportunity to examine and debate the challenges faced by countries whose economy is developing from the role of a more subordinated supplier to becoming an active player on the European and international markets. The seminar will focus on how legal advisors may assist and advise business clients in such a transition and development. Special emphasis will be given to the applicable European Law, in particular to Article 81 and the Block Exemption Regulations, the Directives on the relationship between parent and subsidiary companies, on product liability as well as the "Brussels I Regulation".

The speakers and panellists are all top experts in their respective fields, and the approach will be essentially practical and interactive, allowing for questions and debate. A CD-ROM with the presentations and additional material will complete the information offered to the participants.

Last but not least, an attractive social programme will offer the participants many opportunities to meet and to exchange their views on a more personal level.



Programme

Thursday, September 27, 2007

- 17.00 REGISTRATION OF PARTICIPANTS (end: 19.00)
JW Marriott Bucharest Grand Hotel
- 19.00 COCKTAIL RECEPTION
hosted by the Young Lawyers Association Bucharest
Monaco Lounge Café
Str. Covaci no. 16

Friday, September 28, 2007

- 8.30 REGISTRATION OF PARTICIPANTS
JW Marriott Bucharest Grand Hotel
- 9.00 WELCOME AND OPENING
Pär REMNELID, President of AIJA, Malmö, Sweden
Paulo LINS E SILVA, President of UIA, Rio de Janeiro, Brazil
Michael BRAUCH, Member of the Executive Committee of the International Section of the Deutscher AnwaltVerein, Munich, Germany
- 9.15 DISTRIBUTION
- "Difficult" clauses in distribution agreements
- "Vertical" Block Exemption Regulation
- Securing payment (L/C, bank guarantee)
- Establishing a selective distribution system
Panellists:
Arin Alexandru AVRAMESCU, Law Office of Arin Alexandru Avramescu, Bucharest, Romania
Dr. Raimond EMDE, Graf von Westphalen, Hamburg, Germany
Massimo FONTANA ROS, Fontana Ros, Milan, Italy

10.45 COFFEE BREAK

- 11.00 PROTECTION OF IP
- European IP rights (patent, design, trademark)
- Enforcement of IP rights (Enforcement Directive)
- Grey imports vs. exhaustion
Panellists:
Sonia FLOREA, Florea Gheorge and Associates, Bucharest, Romania
Dr. Mario KROGMANN, Blaum Dettmers Rabstein, Hamburg, Germany
Matthias W. STECHER, M.C.J., Beiten Burkhardt, Munich, Germany

12.30 LUNCH JW Marriott Bucharest Grand Hotel

- 14.00 FRANCHISING
- Establishing the Franchise (Manual)
- Protection of the Franchisee
Panellists:
Nicole VAN CROMBRUGGHE, Lafili, Van Crombrugghe & Partners, Brussels, Belgium
Olivia IORDANESCU, S.C.A. Cristian Iordanescu & Associates, Bucharest, Romania

14.30 COFFEE BREAK

- 14.45 DIRECT INVESTMENTS
- Choosing the right legal form (subsidiary vs. branch)
- Financing
- Liability
- Investments in foreign real estate

Panellists:

Irina ANGHIEL, Law Office of Irina Anghel, Bucharest, Romania
Judit BUDAI, Szecskay Attorneys at Law, Budapest, Hungary
Maria Antonia CAMEIRA, Pacsá & Cameira, London, United Kingdom

Dr. Claudia SEIBEL, Iur Realis, Frankfurt, Germany
Ursula TIPP, William Fry, Dublin, Ireland

16.30 Q&A Session

- 19.00 COCKTAIL
(place to be announced)
- 20.00 DINNER

Hosted by the Bucharest Bar
Hanul Veseliei ("The Mirth's Inn"),
Calea 13 Septembrie no. 108-112, Bucharest

Saturday, September 29, 2007

- 9.30 LIABILITY FOR SOLD PRODUCTS
- UN Sales Convention
- Product liability
Panellists:
Elena BUSTEA, SCPA Bustea – Deheza Asociatii, Bucharest, Romania
Dr. Ulf JUNGE, Krohn, Hamburg, Germany
- 10.30 COFFEE BREAK
- 10.45 DISPUTE RESOLUTION
- "Brussels I" Regulation
- Current issues in international arbitration
- Service of process and taking evidence abroad
Panellists:
Sonia GUMPERT, mmmm Monereo, Meyer & Marinel-Io, Abogados, Madrid, Spain
Dr. Thomas ROHNER, LL.M., Pestalozzi Lachenal Patry, Zurich, Switzerland
Daniela THEISINGER, LL.M., Kocks & Partners, Brussels, Belgium
- 12.00 CLOSING REMARKS AND END OF SEMINAR
- 12.30 LUNCH
JW Marriott Bucharest Grand Hotel
- 20.00 OPTIONAL DINNER
(place to be announced)

Programme

Jeudi 27 septembre 2007

17.00 ENREGISTREMENT DES PARTICIPANTS (FIN: 19.00)
JW Marriott Bucharest Grand Hotel

19.00 RÉCEPTION COCKTAIL
Offert par l'Association des Jeunes Avocats de Bucarest
Monaco Lounge Café
Str. Covaci no. 16

Vendredi 28 septembre 2007

8.30 ENREGISTREMENT DES PARTICIPANTS
JW Marriott Bucharest Grand Hotel

9.00 BIENVENUE ET OUVERTURE
Pär REMNELID, Président de l'AIIA, Malmö, Suède
Paulo LINS E SILVA, Président de l'UIA, Rio de Janeiro, Brésil
Michael BRAUCH, Membre du Comité Exécutif de la Section
Internationale du Deutscher AnwaltVerein, Munich, Allemagne

9.15 DISTRIBUTION
- Les clauses posant difficulté dans les accords de distribution
- Les règlements d'exemption par catégorie d'accords verticaux
- Comment sécuriser les paiements ? (L/C, garanties bancaires)
- La mise en place d'un réseau de distribution sélectif

Intervenants :
Arin Alexandru AVRAMESCU, Cabinet de Arin Alexandru Avra-
mescu, Bucarest, Roumanie
Dr. Raimond EMDE, Graf von Westphalen, Hambourg, Allemagne
Massimo FONTANA ROS, Fontana Ros, Milan, Italie

10.45 PAUSE-CAFÉ

11.00 LA PROTECTION DE LA PROPRIÉTÉ INTELLECTUELLE
- Droits européens (brevets, dessins et modèles, marques)
- L'assurance du respect des droits de propriété intellectuelle
(Directive d'application 2004/48/CE)
- Les "importations grises" face aux pénuries, quid de
l'épuisement des droits?

Intervenants :
Sonia FLOREA, Florea Gheorghe and Associates, Bucarest,
Roumanie
Dr. Mario KROGMANN, Blaum Dettmers Rabstein, Hambourg,
Allemagne
Matthias W. STECHER, M.C.J., Beiten Burkhardt, Munich, Alle-
magne

12.30 DÉJEUNER
JW Marriott Bucharest Grand Hotel

14.00 LA FRANCHISE
- Comment établir une franchise?
- La protection du franchisé
Intervenants :
Nicole VAN CROMBRUGGHE, Lafili, Van Crombrugghe & Partners,
Bruxelles, Belgique
Olivia IORDANESCU, S.C.A. Cristian Iordanescu & Associates,
Bucarest, Roumanie

14.30 PAUSE-CAFÉ

14.45 LES INVESTISSEMENTS DIRECTS
- Trouver la forme juridique idoine (simple présence ou
filialisation?)
- Le financement
- Les questions de responsabilité
- Les investissements internationaux dans le secteur immobilier

Intervenants :
Irina ANGHEL, Cabinet d'Avocat d'Irina Anghel, Bucarest, Roumanie
Judith BUDAI, Szecskay Attorneys at Law, Budapest, Hongrie
Maria Antonia CAMEIRA, Pacsá & Cameira, Londres, Royaume-Uni
Dr. Claudia SEIBEL, Iur Realis, Francfort, Allemagne
Ursula TIPP, William Fry, Dublin, Irlande

16.30 Questions & Réponses

19.00 COCKTAIL
(lieu à confirmer)

20.00 DÎNER
Offert par le Barreau de Bucarest
Hanul Veseliei ("The Mirth's Inn"),
Calea 13 Septembrie no. 108-112, Bucarest

Samedi 29 septembre 2007

9.30 LES QUESTIONS DE RESPONSABILITE RELATIVES A LA VENTE
DES PRODUITS
- La convention des Nations Unies sur la vente internationale
- La responsabilité du fait des produits

Intervenants :
Elena BUSTEA, SCPA Bustea – Deheza Asociatii, Bucarest,
Roumanie
Dr. Ulf JUNGE, Krohn, Hambourg, Allemagne

10.30 PAUSE-CAFÉ

10.45 LA RÉOLUTION DES LITIGES
- Le "Règlement Bruxelles I"
- Les problématiques récentes en matière d'arbitrage
international
- L'assignation à l'étranger et la difficulté de réunir des preuves
en matière internationale

Intervenants :
Sonia GUMPERT, mmmm Monereo, Meyer & Marinel-Io, Aboga-
dos, Madrid, Espagne
Dr. Thomas ROHNER, LL.M., Pestalozzi Lachenal Patry, Zurich,
Suisse
Daniela THEISINGER, LL.M., Kocks & Partners, Bruxelles, Belgique

12.00 Conclusions et fin du séminaire

12.30 DÉJEUNER
JW Marriott Bucharest Grand Hotel

20.00 DÎNER (FACULTATIF)
(lieu à confirmer)

Administration

VENUE of the seminar

JW Marriott Bucharest Grand Hotel
Calea 13 Septembrie 90, Bucharest, 050713, Romania
Tel: +40 21 403 00 00; Fax: +40 21 403 00 01

LANGUAGE - REGISTRATION - CANCELLATION

The Seminar will be held in English, with simultaneous translation into Romanian. However, participants are free to contribute to the discussions in French also. The number of participants is limited. Registration is made on a first-come, first-served basis. The organizing committee reserves the right to cancel or modify the seminar. In case of cancellation by a participant, no money can be refunded. A participant who cannot attend may send a substitute participant.

Registration Fees

	← 31-08-2007	→ 31-08-2007
AIJA / UIA members < 35	300 EUR	425 EUR
AIJA / UIA members > 35	350 EUR	425 EUR
Non AIJA / UIA members	425 EUR	500 EUR
Romanian lawyers	125 EUR	145 EUR
Lawyers from other CEE countries	see below	
Accompanying person *	125 EUR	125 EUR
Optional Saturday Dinner	paid individually	

These fees cover participation in the seminar, documentation on CD-ROM, coffee breaks and lunches, cocktail on September 27 and cocktail and dinner on September 28. The accompanying persons' fee includes cocktail on September 27 and cocktail and dinner on September 28. Registration will only be effective after payment.

Payment should be made in EUR without charges to the organizers to the following account:

AIJA - IBAN LU250030-1029-7491-0000 - BIC BGLLULL
Fortis Banque Luxembourg - Agence Royale Monterey, 27 av. Monterey, L-2951 Luxembourg
Ref.: AIJA/UIA Bucharest

Participants from Central & South-Eastern Europe countries may apply, by August 31, for a seminar fee waiver sponsored by the DAV-Förderverein für Freie Advokatur in Mittel- und Osteuropa e.v. Waiver requests with a participant's CV shall be addressed to the chairman of the DAV-Förderverein, c/o Dr. Ernst Giese, Giese & Partner v.o.s., Ovocny trh 8, 117 19 Prague, Czech Republic, e-mail: giese@giese.cz.

HOTEL ROOM RESERVATION

A limited number of rooms have been pre-booked, at a preferential rate, at the hotels listed below. Reservations should be made through the hotels directly. Credit card details must be given in order to secure your reservation. Please note that room numbers are limited, we recommend that you proceed with your reservations as soon as possible.

JW Marriott Bucharest Grand Hotel

Calea 13 Septembrie 90, Bucharest, 050713, Romania
Tel: +40 21 403 00 00 - Fax: +40 21 403 00 01
DOUBLE ROOM: EUR 180.00 (de luxe) (Taxes & breakfast incl.)
SINGLE ROOM: EUR 157.00 (de luxe) (Taxes & breakfast incl.)

IBIS Bucuresti Palatui Parlamentului

82-84, Izvor St., District 5, Bucharest, Romania
Tel : +40 21 401 10 19 - Fax : +40 21 401 10 20
(7 minute walk from the JW Marriott)
DOUBLE ROOM: EUR 90.00 (Taxes & breakfast incl.)
SINGLE ROOM: EUR 74.00 (Taxes & breakfast incl.)

OFFICIAL CARRIER

AIR FRANCE



Identifier Code 02233AF

Valid for travel from 22/09/2007 to 04/10/2007

Discounts are applied to a wide range of airfares, in all classes of travel (Espace Première [First], Espace Affaires [Business] and Tempo [Coach]) on all Air France flights worldwide.

To access the preferential fares granted for this event, use this link:
www.airfrance-globalmeetings.com

This present document of the event serves to justify the application of the preferential airfare. Keep it with you as you may be asked for it at any point of your journey.

To locate your nearest Air France sales point, consult: www.airfrance.com

DRESS CODE:

Business (working sessions) and smart casual (evening programme).

LIEU du séminaire

JW Marriott Bucharest Grand Hotel
Calea 13 Septembrie 90, Bucarest, 050713, Roumanie
Tél: +40 21 403 00 00; Fax: +40 21 403 00 01

LANGUE - NOMBRE DE PARTICIPANTS - ANNULATION

Le séminaire se déroulera en anglais avec traduction simultanée en roumain. Cependant, les participants peuvent aussi s'exprimer en français lors des discussions. Le nombre de participants est limité. L'inscription est effectuée par ordre chronologique. Les organisateurs se réservent le droit d'annuler ou de modifier le séminaire. En cas d'annulation par le participant, aucun remboursement n'est prévu. Tout participant empêché pourra se faire remplacer.

Frais d'inscription

	← 31-08-2007	→ 31-08-2007
Membre AIJA/UIA < 35	300 EUR	425 EUR
Membre AIJA/UIA > 35	350 EUR	425 EUR
Non Membre AIJA/UIA	425 EUR	500 EUR
Avocat roumain	125 EUR	145 EUR
Avocat en provenance d'un autre pays de l'Est de l'Europe	voir ci-dessous	
Accompagnant	125 EUR	125 EUR
Dîner du samedi (facultatif)	payé individuellement	

Les frais d'inscription comprennent la participation aux travaux scientifiques du séminaire, la documentation sur CD-ROM, les pauses-café, les déjeuners, le cocktail du 27 septembre ainsi que le cocktail et le dîner du 28 septembre. Les frais d'inscription des accompagnants comprennent le cocktail du 27 septembre ainsi que le cocktail et le dîner du 28 septembre. L'inscription ne sera enregistrée qu'après paiement.

Le paiement doit être effectué en EUR, sans frais pour les organisateurs, au compte suivant:

AIJA - IBAN LU25 0030-1029-7491-0000 - BIC BGLLULL
Fortis Banque Luxembourg - Agence Royale Monterey, 27, avenue Monterey, L-2951 Luxembourg
Réf : AIJA/UIA Bucarest

Les participants des pays de l'Est de l'Europe peuvent s'inscrire jusqu'au 31 août à un tarif préférentiels grâce au soutien de l'Association du Barreau allemand (DAV-Förderverein). Les candidatures accompagnées d'un CV devront être adressées au Président du DAV-Förderverein, c/o Dr. Ernst Giese, Giese & Partner v.o.s, Ovocny trh 8, 117 19 Prague, Czech Republic, e-mail: giese@giese.cz.

HÔTEL

Un quota de chambres est prévu dans les établissements ci-après à des prix préférentiels. Vos réservations doivent être réalisées directement auprès des hôtels. Un numéro de carte de crédit sera requis pour validation. Notez que le nombre de chambres pré-réserve est limité et nous vous recommandons de contacter les hôtels dans les meilleurs délais.

JW Marriott Bucharest Grand Hotel

Calea 13 Septembrie 90 , 050713, Bucarest , Roumanie
Tél : +40 21 403 00 00 - Fax: +40 21 403 00 01
CHAMBRE DOUBLE : EUR 180.00 (de luxe) (Petit déjeuner et taxes inclus)
CHAMBRE SIMPLE : EUR 157.00 (de luxe) (Petit déjeuner et taxes inclus)

IBIS Bucuresti Palatui Parlamentului

82-84, Izvor St. , District 5 , Bucarest , Roumanie
Tél : +40 21 401 10 19 - Fax : +40 21 401 10 20
(à 7 minutes à pied du JW Marriott)
CHAMBRE DOUBLE : EUR 90.00 (Petit déjeuner et taxes inclus)
CHAMBRE SIMPLE : EUR 74.00 (Petit déjeuner et taxes inclus)

LIGNE AÉRIENNE OFFICIELLE

AIR FRANCE



Code Identifiant 02233AF

Valable pour transport entre le 22/09/2007 et le 04/10/2007

Des réductions sont appliquées sur une très large gamme de tarifs dans toutes les classes de transport (Espace Première, Espace Affaires, Tempo) sur l'ensemble des vols Air France du monde.

Pour obtenir les tarifs préférentiels consentis pour cet événement connectez vous sur :
www.airfrance-globalmeetings.com

Vous devez garder ce présent document de la manifestation comme justificatif. Il peut vous être demandé de justifier l'utilisation du tarif consenti à tout moment de votre voyage.

Pour connaître votre agence Air France la plus proche, consultez :
www.airfrance.com

TENUE VESTIMENTAIRE :

Tenue de ville (séances de travail) ou décontractée chic (programme du soir).

REGISTRATION FORM – BULLETIN D'INSCRIPTION

BUCHAREST / BUCAREST, 28/29-09-2007



THE ONLY GLOBAL ASSOCIATION OF YOUNG LAWYERS

To be returned to / A retourner à: Before / avant le : 31.08.2007

Association Internationale des Jeunes Avocats • Avenue Louis Lepoutre 59/20 - 1050 Bruxelles - Belgium • Fax +32-2-347.55.22. Or register online at www.aija.org - enregistrez-vous en ligne sur www.aija.org

Name – Nom

Law firm / Cabinet

Address – Adresse

Tel. / Tél. Fax:

E-mail

Date of birth – Date de naissance



Union Internationale des Avocats
International Association of Lawyers
Unión Internacional de Abogados

Registration Fees – Frais d'inscription

← 31.08.07 > 31.08.07

- | | | | |
|---|---------|---------|-------|
| <input type="checkbox"/> Member - membre AIJA/UIA < 35 | 300 EUR | 425 EUR | |
| <input type="checkbox"/> Member - membre AIJA/UIA ≥ 35 | 350 EUR | 425 EUR | |
| <input type="checkbox"/> Non Member - non Membre AIJA/UIA | 425 EUR | 500 EUR | |
| <input type="checkbox"/> Romanian lawyers / Avocat roumain | 125 EUR | 145 EUR | |
| <input type="checkbox"/> Lawyers from other CEE countries / Avocat en provenance d'un autre pays de l'Est de l'Europe See <i>administration / voir administration</i> | | | |
| <input type="checkbox"/> Accompanying person / Accompagnant | 125 EUR | 125 EUR | |

Donation to / à SOS Avocats-Lawyers Emergency Defense Committee

TOTAL

EUR

- I attach proof of payment by bank transfer to account no. The payee is not liable for any charges.

Je joins une copie de l'ordre de transfert (sans frais pour le bénéficiaire) au compte N°

IBAN LU25 0030-1029-7491-0000 – BIC BGLULL

Fortis Banque Luxembourg - Agence Royale Monterey, 27, avenue Monterey, L-2951 Luxembourg

Ref: "AIJA/UIA BUCHAREST"

- PAYMENT VISA / MASTERCARD**

I authorise AIJA to debit my credit card (Visa/Mastercard/Eurocard) of the amount of EUR (+20 EUR for bank costs per registration)

J'autorise l'AIJA à débiter ma carte de crédit (Visa/Mastercard/Eurocard)

de EUR (+20 EUR de frais bancaires par inscription)

Credit card Number:

Exp. Date:

Security Code:

(3 last digits, printed at the back of your credit card under the signature panel - les 3 derniers chiffres qui sont imprimés au verso du support de la carte de crédit dans le panel de signature)

Booking must be made directly with the hotels / Les réservations d'hôtel doivent être effectuées directement auprès des hôtels.

Date Signature



ORGANIZING COMMITTEE - COMITÉ D'ORGANISATION

Irina ANGHEL

Law Office of Irina Anghel,
14 Paris Street, first floor, sect.1,
Bucharest, Romania
irina.anghel@legal4business.ro

Sonia FLOREA

Florea Gheorghe and Associates,
207 Calea Mosilor,
Bucharest, Romania
soniaflorea@yahoo.com

Cristian IORDANESCU

Decan of Bucharest Bar,
Str. Cpt. Vijelie nr. 20, sect. 5,
Bucharest, Romania
iordanescu@baroul-bucuresti.ro

Matthias W. STECHER, M.C.J.

Beiten Burkhardt,
Ganghoferstrasse 33,
80339 München, Germany
Matthias.stecher@bblaw.com

Mihai TANASESCU

Tanasescu, Ispas & Asociati Avocati,
2, Caragea Voda, Apt. 1,
Bucharest, Romania
mitan@canad.ro

L'AIJA EST LA SEULE ASSOCIATION GLOBALE CONSACRÉE AUX AVOCATS ET JURISTES D'ENTREPRISES DE MOINS DE 45 ANS. A TRAVERS UN LARGE CHOIX DE RÉUNIONS, SÉMINAIRES, COURS DE DROIT ET PLAIDOYER, L'AIJA ENCOURAGE LA COLLABORATION ET L'AMITIÉ ENTRE LES JEUNES QUI FONT CARRIÈRE DANS LES PROFESSIONS JURIDIQUES DANS LE MONDE ENTIER.

INTRIGUÉ PAR LES PROBLÈMES QUI TOUCHENT AU DROIT INTERNATIONAL ? INTÉRESSÉ PAR LA CRÉATION D'UN CABINET INTERNATIONAL ? ENTHOUSIASTE À L'IDÉE DE NE PAS SEULEMENT FAIRE PARTIE D'UN RÉSEAU DE MILLIERS D'AVOCATS OU DE JURISTES DÉMARRANT LEUR CARRIÈRE DANS LE MONDE ENTIER, MAIS DE FAIRE UN PETIT EFFORT POUR DEVENIR LEUR AMI ? ATTIRÉ PAR DES SÉMINAIRES DONNÉS PAR DES PROFESSIONNELS ENTHOUSIASTES QUI PARTAGENT LEURS IDÉES ET VOUS FONT PARTICIPER AUX DISCUSSIONS SUR LES DERNIERS DÉVELOPPEMENTS EN DROIT DES AFFAIRES ? L'AIJA EST VOTRE ASSOCIATION.

L'AIJA DONNE AUX PROFESSIONNELS DU DROIT UNE EXCELLENTE OPPORTUNITÉ DE CONTRIBUER DANS UN ENVIRONNEMENT INTERNATIONAL, AUX SUJETS IMPORTANTS QUI CONCERNENT LA PROFESSION. AU SEIN DE L'AIJA, AVOCATS ET JURISTES D'ENTREPRISES PARTAGENT LEURS VUES ET LEURS EXPÉRIENCES AVEC D'AUTRES COLLÈGUES DE PAR LE MONDE ET AMÉLIORENT LEURS APTITUDES PROFESSIONNELLES. NOUS NE METTONS PAS SEULEMENT L'ACCENT SUR LES COMPÉTENCES LÉGALES MAIS AUSSI SUR DES ASPECTS TELS QUE LA NÉGOCIATION, LA CAPACITÉ DE GESTION ET L'APTITUDE À TRAVAILLER DANS UN ENVIRONNEMENT MULTICULTUREL, QUI SONT TOUT AUSSI IMPORTANTS POUR LE DÉVELOPPEMENT PROFESSIONNEL DE NOS MEMBRES, ET QUI CONSTITUENT DES COMPÉTENCES PRIMORDIALES, QUE L'AVOCAT DU 21ÈME SIÈCLE DOIT POUVOIR GÉRER. EN REJOIGNANT L'AIJA VOUS BÉNÉFICIEZ DE LA CONTRIBUTION DE ET DE DISCUSSIONS AVEC DES COLLÈGUES SUR PIED D'ÉGALITÉ. NOUS NE DONNONS PAS COURS - NOUS « PARTAGEONS, APPRENONS ET PROFITONS ».

TOUT EN DÉFENDANT CES PRINCIPES QUI FORMENT UNE PART ESSENTIELLE DES PROFESSIONS JURIDIQUES DE PAR LE MONDE, L'AIJA EST AUSSI UN ARDENT DÉFENSEUR DES DROITS DE L'HOMME ET DE LA RESPONSABILITÉ SOCIALE DES PROFESSIONS JURIDIQUES.

AIJA IS THE ONLY GLOBAL ASSOCIATION DEVOTED TO LAWYERS AND INHOUSE COUNSEL AGED 45 AND UNDER. AIJA, THROUGH A WIDE RANGE OF MEETINGS, SEMINARS, LAW COURSES AND ADVOCACY, PROMOTES PROFESSIONAL COOPERATION AND FRIENDSHIP AMONG YOUNG, CAREER BUILDING LEGAL PROFESSIONALS AROUND THE WORLD.

INTRIGUED BY ISSUES ON THE CUTTING EDGE OF INTERNATIONAL LAW? INTERESTED TO BUILD AN INTERNATIONAL PRACTICE? EAGER NOT ONLY TO BECOME PART OF A NETWORK OF THOUSANDS OF CAREER BUILDING LAWYERS AND INHOUSE COUNSEL FROM ALL OVER THE WORLD BUT ALSO, WITH A LITTLE EFFORT, TO BECOME THEIR FRIENDS? KEEN TO GO TO SEMINARS RUN BY ENTHUSIASTIC PROFESSIONALS WHO WILL SHARE THEIR IDEAS AND INVOLVE YOU IN DISCUSSIONS ON THE LATEST DEVELOPMENTS IN LAW AND BUSINESS? THEN AIJA IS YOUR ASSOCIATION.

AIJA GIVES LEGAL PROFESSIONALS AN EXCELLENT OPPORTUNITY TO CONTRIBUTE TO IMPORTANT TOPICS CONCERNING THE PROFESSION IN AN INTERNATIONAL ENVIRONMENT. WITHIN AIJA, LAWYERS AND INHOUSE COUNSEL CAN SHARE VIEWS AND EXPERIENCES WITH OTHER COLLEAGUES FROM AROUND THE WORLD AND ENHANCE THEIR PROFESSIONAL SKILLS. WE FOCUS NOT ONLY ON LEGAL SKILLS BUT EQUALLY IMPORTANTLY ON CONTRIBUTING TO THE BROADER PROFESSIONAL DEVELOPMENT OF OUR MEMBERS WHICH IS OF PARAMOUNT IMPORTANCE TO THE 21ST CENTURY LAWYER AND INCLUDES NEGOTIATION AND MANAGEMENT SKILLS AND THE ABILITY TO WORK IN A MULTI-CULTURAL ENVIRONMENT. BY JOINING AIJA YOU WILL BENEFIT FROM THE INPUT OF AND DISCUSSIONS WITH COLLEAGUES ON AN EQUAL FOOTING. WE DO NOT "LECTURE" - WE "SHARE, LEARN AND BENEFIT".

DEFENDING THOSE PRINCIPLES, WHICH ARE AN INTRICATE PART OF THE LEGAL PROFESSION WORLDWIDE, AIJA IS ALSO COMMITTED TO THE DEFENCE OF HUMAN RIGHTS AND THE SOCIAL RESPONSIBILITY OF LEGAL PROFESSIONALS.

CRÉÉE EN 1927 PAR UN GROUPE D'AVOCATS EUROPÉENS CONVAINCUS DE LA NÉCESSITÉ POUR LES AVOCATS D'ÉTABLIR DES CONTACTS INTERNATIONAUX, L'UNION INTERNATIONALE DES AVOCATS (UIA) EST LA PLUS ANCIENNE ASSOCIATION MULTICULTURELLE ET MULTILINGUE REGROUPANT PLUSIEURS MILLIERS D'AVOCATS, AINSI QUE PLUS DE 200 BARREAUX, FÉDÉRATIONS ET ASSOCIATIONS (REPRÉSENTANT PRÈS DE DEUX MILLIONS D'AVOCATS) RÉPARTIS DANS PLUS DE 110 PAYS.

LES PRINCIPAUX BUTS DE L'UIA SONT :

- LA PROMOTION DES PRINCIPES ESSENTIELS DE LA PROFESSION D'AVOCAT,
- LA CONTRIBUTION À L'ÉTABLISSEMENT D'UN ORDRE JURIDIQUE INTERNATIONAL BASÉ SUR LES PRINCIPES DES DROITS DE L'HOMME ET DE LA JUSTICE ENTRE NATIONS, PAR LA LOI ET POUR LA PAIX,
- LA DÉFENSE DES INTÉRÊTS MORAUX ET MATÉRIELS DES MEMBRES DE LA PROFESSION.

CHAQUE ANNÉE, L'UIA ORGANISE, DANS DIFFÉRENTS PAYS, SON CONGRÈS AINSI QUE PLUSIEURS SÉMINAIRES. CES MANIFESTATIONS PERMETTENT AUX PARTICIPANTS D'Étudier des sujets d'actualité, de s'informer sur les dernières évolutions du droit et d'acquérir des connaissances générales ou spécifiques, tant en matière de Droits de l'Homme que de droit des affaires ou de règles régissant l'exercice de la profession.

CREATED IN 1927 BY A GROUP OF EUROPEAN LAWYERS CONVINCED OF THE NEED FOR LAWYERS TO ESTABLISH INTERNATIONAL CONTACTS, THE UNION INTERNATIONALE DES AVOCATS (INTERNATIONAL ASSOCIATION OF LAWYERS - UIA) IS THE OLDEST MULTICULTURAL AND MULTILINGUAL ASSOCIATION OF LAWYERS, BRINGING TOGETHER THOUSANDS OF LAWYERS AS WELL AS MORE THAN 200 BARS, LAW SOCIETIES AND LAWYERS' ASSOCIATIONS (REPRESENTING MORE THAN TWO MILLION LAWYERS) FROM MORE THAN 110 COUNTRIES.

THE PRINCIPAL GOALS OF THE UIA ARE:

- TO PROMOTE THE ESSENTIAL PRINCIPLES OF THE LEGAL PROFESSION,
- TO CONTRIBUTE TO THE ESTABLISHMENT OF AN INTERNATIONAL LEGAL ORDER BASED ON THE PRINCIPLES OF HUMAN RIGHTS AND JUSTICE BETWEEN NATIONS, THROUGH THE LAW AND IN THE CAUSE OF PEACE,
- TO DEFEND THE MORAL AND TANGIBLE INTERESTS OF MEMBERS OF THE LEGAL PROFESSION.

EACH YEAR THE UIA ORGANISES ITS CONGRESS AS WELL AS NUMEROUS SEMINARS IN DIFFERENT COUNTRIES. THESE EVENTS PROVIDE THE PARTICIPANTS WITH THE OPPORTUNITY TO STUDY CURRENT LEGAL ISSUES, INFORM THEMSELVES OF THE MOST RECENT DEVELOPMENTS IN THE LAW AND ACQUIRE GENERAL OR SPECIFIC KNOWLEDGE, IN THE FIELD OF HUMAN RIGHTS AS WELL AS BUSINESS LAW, OR ON THE RULES THAT REGULATE THE PROFESSION.

AIJA
Avenue Louis Lepoutre 59/20
BE-1050 BRUSSELS
T. +32 2 347 33 34
F. +32 2 347 55 22
e-mail: office@aija.org
www.aija.org



THE ONLY GLOBAL ASSOCIATION OF YOUNG LAWYERS

UIA
25 RUE DU JOUR
F-75001 PARIS
TEL: + 33-1-44 88 55 66
FAX: +33-1- 44 88 55 77
E-MAIL: uiacentre@uianet.org
WEBSITE : www.uianet.org

